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9 noiembrie 2017Ultima „Faptul că nimeni nu te aude nu e un motiv să păstrezi tăcerea“
Victor Hugo

Halal „stat de drept“

Culmea tupeului! Procurorii DNA nu
vor să fie trași la răspundere!

Achiziționarea
primului sistem

de rachete
Patriot, în linie

dreaptă!
Executivul a aprobat, în ședința de

miercuri, proiectul de lege pentru realizarea
„Capabilității de apărare aeriană cu baza la
sol”, aferentă programului de înzestrare
esențial „Sistem de rachete sol-aer cu bătaie
mare (HSAM)” pentru dotarea Armatei,
proiect care va fi  transmis spre aprobare
Parlamentului României. În cadrul proiectului
de lege se face referire la achiziționarea,
începând cu acest an, a șapte sisteme de
rachete sol-aer PATRIOT - dintre care patru
sisteme destinate înzestrării Statului Major al
Forțelor Aeriene și trei sisteme destinate
înzestrării Statului Major al Forțelor Terestre
- și a echipamentelor aferente, în valoare
totală de circa 3,9 miliarde dolari, fără TVA.

Primul sistem din cele menționate,
pentru care a fost deja primită scrisoarea de
acceptare de la partea americană, este în
valoare de 764,78 milioane dolari, fără TVA,

și va fi contractat până la sfârșitul acestui an.
„România, în calitatea sa de stat membru al
NATO şi UE, are obligaţia să continue şi să
îşi intensifice eforturile naţionale pe
dimensiunea de apărare şi securitate. În
acest context politico-militar, forţele aeriene
şi forţele terestre române trebuie să dispună,
pentru îndeplinirea misiunilor specifice, de
capabilităţi și sisteme de apărare aeriană cu
baza la sol cu bătaie mare credibile, flexibile
şi eficiente, pentru a contribui la
descurajarea unei agresiuni împotriva
României şi articularea unui răspuns
adecvat la provocările actuale şi viitoare ale
mediului de securitate. Astfel, înzestrarea
forţelor armate române cu sisteme de
rachete sol-aer cu bătaie mare moderne,
interoperabile cu sistemele de rachete sol-
aer, cu sistemele de comandă, control,
comunicaţii şi cu platformele multirol din
dotarea proprie şi a altor state membre
NATO, adaptate misiunilor actuale,
constituie o necesitate esenţială, o cerinţă
strategică ce trebuie satisfăcută în cel mai
scurt timp posibil. Prin înzestrarea cu
sisteme de apărare aeriană cu baza la sol,
se asigură capabilitatea necesară pentru
îndeplinirea corespunzătoare a misiunilor
specifice pe termen mediu şi lung“, se arată
într-un comunicat al Guvernului.

Proiectul de lege privind
modificarea legilor Justiţiei,
inițiat de ministrul Tudorel

Toader, a stârnit mânia magistraților,
în special a procurorilor. Capul
răsculaților a fost chiar șefa DNA,
Laura Codruța Kovesi, care a afirmat
că, prin acest proiect, se aduce
atingere independenței Justiției.
Instituția condusă de Kovesi a
continuat miercuri, 8 noiembrie, să
critice vehement pachetul de legi
propus de Toader. Deși pretind că
sunt corecți și că respectă statul de
drept, procurorii DNA se opun
răspunderii magistraților. Într-un
comunicat de presă, DNA spune că
prin răspunderea magistraților „se
intenționează instituirea unuia dintre
cele mai severe regimuri europene de
răspundere juridică pentru magistrați,
în absența unui sistem de asigurare
pentru răspundere profesională“.
Procurorii sunt iritați și de faptul că,
dacă proiectul lui Toader va fi aprobat,
statul va cere despăgubiri
judecătorului sau procurorului care a
săvârșit o eroare judiciară cauzatoare
de prejudicii. Kovesi și oamenii săi
consideră că „această dispoziție poate
reprezenta o presiune asupra
activității magistraților“. PĂI CUM

VINE ASTA, COANĂ KOVESI? TU AI
VOIE SĂ DISTRUGI DESTINE, IAR
DACĂ GREȘEȘTI TE SPELI PE
MÂINI, NU?! HALAL JUSTIȚIE! NU
SUNTEM TOȚI EGALI ÎN FAȚA
LEGII? Pe aceeași lungime de undă
sunt și cei de la Parchetul de pe lângă
Înalta Curte de Casație și Justiție.
Procurorii au respins „în bloc“
propunerile de modificare a legilor
Justiției.

TOADER VINE CU PRECIZĂRI

Anunţul de modificare a legilor
Justiţiei a adus controverse şi tensiuni
atât pe scena politică, cât şi pe cea a
Justiţiei din ţara noastră. Inițiatorul
acestui proiect, Tudorel Toader, a
venit, miercuri, cu precizări legate de
temele discutate la întâlnirea cu prim-
vicepreşedintele Comisiei Europene,
Frans Timmermas, printre acestea
numărându-se raportul MCV şi
propunerile „sensibile“ din legile
Justiţiei. De asemenea, el a spus că
aşteaptă un punct de vedere al CE
privind pragul pentru abuzul în
serviciu, care trebuie să fie conform
deciziei CCR şi directivei europene.
Toader a susţinut că, dată fiind durata
întrevederii, de o oră şi 15 minute, nu

a fost timp pentru discuţii punctuale
privind legile Justiţiei, fiind abordate
cele mai sensibile propuneri din
proiect: statutul Inspecţiei Judiciare,
răspunderea magistraţilor şi numirea
procurorilor-şefi de rang înalt. În ceea
ce priveşte statutul Inspecției
Judiciare, ministrul a reamintit că a
propus ca instituția să treacă la
Ministerul Justiției, „prin consolidarea
independenţei, să devină o autoritate
independentă autonomă, cu statut
distinct, care să nu fie nici la CSM, nici
la MJ și să-şi îndeplinească rolul
constituţional pe care îl are“. Legat de
răspunderea magistraţilor, Toader a
spus că proiectul păstrează în
responsabilitatea Ministerului Justiţiei
garanţiile constituţionale potrivit cărora
statul răspunde pentru eroririle
judiciare comise de către magistraţi,
dar răspunderea magistraţilor nu este
înlăturată în ipoteza în care aceştia
acţionează cu rea-credinţă sau gravă
neglijenţă. El a menţionat că, după ce
victima erorii judiciare este
despăgubită, statul se poate întoarce
împotriva magistratului care a comis-
o, dacă se constată că este vorba
despre rea-credinţă şi neglijenţă, într-
un termen de trei ani, în prezent
acesta fiind de un an.

SCANDAL URIAȘ în sânul Familiei Regale!
Poliția a intervenit

Fostul principe Nicolae a încercat să intre cu forța în casa Regelui Mihai

Scandal uriaș în Casa Regală a
României, în condițiile în care
Regele Mihai este grav bolnav.
Familia Regală îl acuză pe fostul
principe Nicolae că a încercat să
intre cu forța în casa din Versoix,
Elveția, și că a agresat mai multe
persoane. Familia Regală a depus
plângere penală contra lui Nicolae.
„Biroul de Presă al Majestății Sale
Regelui Mihai I este autorizat să
transmită următorul comunicat: În
seara de marți, 7 noiembrie 2017,
Nicolae Medforth-Mills a făcut o
tentativă de violare a domiciliului
Majestății Sale Regelui, la reședința
din Elveția. Dl. Medforth-Mills a forțat
ușa casei, implicând în incident șase
persoane, dintre care trei
colaboratori ai Casei Majestății Sale.

Dl. Medforth-Mills a agresat fizic și
verbal trei persoane. Una dintre ele
prezintă răni corporale. În final, el a
fost împiedicat să forțeze intrarea în
casă. Majestatea Sa a făcut clar, de
mai multe luni de zile, faptul că
refuză să-și vadă nepotul, lucru adus
la cunoștință d-lui Medforth-Mills în
repetate rânduri. La incident au fost
prezente trei infirmiere, venite să
trateze pe Majestatea Sa, care nu au
putut să-și facă la timp datoria. De
asemenea, infirmierele au făcut
cunoscut că se tem pentru
integritatea lor corporală și că vor lua
în discuție la instituția lor dacă vor
mai veni sau nu să-l trateze pe
Rege. Incidentul a survenit la doar o
oră după ce Regele Mihai primise
Sfânta Împărtășanie de la trimisul

ÎPS Mitropolitului Iosif. Casa
Majestății Sale a înaintat o plângere
la poliția elvețiană“, se arată în
comunicat.

Principele Nicolae a scris, în
schimb, că incidentul este parte
dintr-un joc murdar în care nu vrea
să intre din respect pentru bunicul
său, Regele Mihai. „Mă întristează
profund și nu înțeleg agresivitatea
CR de a face tot posibilul de a mă
împiedica să îmi văd bunicul și de a-
mi discredita imaginea. Nu voi intra
în acest joc murdar. Voi alege să-mi
respect bunicul în aceste momente
dificile pentru că așa se cuvine și așa
este creștinește”, a scris principele
pe Facebook. Nicolae spune că a
vrut să-și vadă bunicul, pe Regele
Mihai. Nelăsat fiind, el a forțat ușa.


